

အိပ်ပတ်သ်ဒီးကွါဆိကမိပ်အိ

သမံသမိးကွါကိာ်စာဖိပ်အတၢ်ယုထာအိအဂီၢ်ခိၣ်ထံးတက့ၢ်

ဖဲကိာ်စာဖိပ်အတၢ်ယုထာအကတီၢ်န့ၣ်, တၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအိၣ် အိအိဂီၢ်ဂီၢ်လၢတၢ်ယုဒုးဒိသ့ၣ်ပၤသးနတၢ်ဖးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်န့ၣ် အရူဒိၣ်ဝဲလၢနကဆိကမိပ်နီၤဖးတၢ်လၢနထီၣ်ဘၣ်အိ, နနၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ် အိ, မ့တမ့ၢ်နဖးဘၣ်အိန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သးဒုဒိတဖၣ်လၢ ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်ဒီးတၢ်သံကွါတဖၣ်အိၣ်လၢနသံကွါ အိသ့ဝဲဒၣ်လၢကမၤစၢၤတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်နကစၢ်ဒၣ်နတၢ်ဆိကမိပ် ဆိကမိးဒီးမၤတၢ်ဆၢတံၣ်တခါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

နမ့ၢ်ဒါဒ်ပုဟ့ၣ်တၢ်ဖးတဂၤအသိး

ဖဲန့ၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢကဆိကမိပ်နီၤဖးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအိမ့ၢ် -

တၢ်န့ၣ်န့ၢ်အိသ့ကစီဒါ

အဟဲလၢကိာ်ခိၣ်ထံးတခါလၢတၢ်န့ၣ်န့ၢ်အိသ့, မ့တမ့ၢ်ဘၣ်တၢ် သ့ၣ်ညါပၤပနီၣ်အိသ့န့ၣ်ခါ.

နသ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်ခိၣ်ထံးန့ၣ်ခါ. တၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ကစီၣ်အ ဟဲလၢတၢ်ပၤပနီၣ်သ့ၣ်ညါပၤပကဲတူၢ်လၢအိ, မ့တမ့ၢ်တၢ်ကစီၣ်ဂီၢ် ထံးဟဲလၢတၢ်ပၤပကဲတူၢ်လၢအိန့ၣ်ခါ. တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဖးအ တၢ်သိၣ်တၢ်သိတဖၣ်န့ၣ်တပၤယၢ်တၢ်ဆဲးကျါဆဲးကျါလၢအမ့ၢ်အ တီန့ၣ်ဘၣ်.

လၢအမၤအသးခ့ၢ်ခဲအံၤန့ၣ်ခါ

တၢ်န့ၣ်တၢ်စဲကျါထုးထီၣ်ရလီၤအိဆဲးအံၤလဲၣ်. မ့ၢ်လၢတၢ်တဲဖျါထီၣ်/တၢ်ကွဲးဖျါတခါလၢတၢ်နီၤဟ့ၣ်လီၤအိတ နံၤအံၤအယိတၢ်န့ၣ်အိ ပညိတမ့ၢ်တၢ်လၢအမၤအသးခ့ၢ်ခဲအံၤဘၣ်. ထီဘိန့ၣ်သမံသမိးကွါတၢ်အိၣ်ထံးခိၣ်ဘိ အဂီၢ်ခိၣ်ထံးဒီးတၢ်စဲကျါထုး ထီၣ်ရလီၤအမ့ၢ်န့ၣ်ခါန့ၣ်တက့ၢ်.

အိၣ်ပုဖျါဒီးတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ကစီဒါ

တၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ကွၢ်ကဘျးကဘျးတၢ်တသ့ဘၣ်ခါ. နမ့ၢ်သးဒုဒိဒီးတၢ်အဂီၢ်ခိၣ်ထံးမ့တမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအပၤပၤယုၣ်လၢ တၢ်ဟ့ၣ်နီၤလီၤအိလၢတၢ်ကစီၣ်အပု, မ့တမ့ၢ်ကွဲးထီၣ်ဟ့ၣ်ပျါ စီၤခိၣ်လၢအဂုၤအဂၤတဖၣ်န့ၣ်, တၢ်န့ၣ်အရူဒိၣ်ဝဲလၢတၢ်ကဆိက မိပ်အိလီၤတၢ်လီၤဆဲးတချါန့ၣ်လီၤမၤယုၣ်မၤသကိးဒီးဘၣ်တၢ် န့ၣ်လီၤ.

အလီၤဖဲမ့ၢ်သ့ဒီး, နကြါးသမံသမိးကွါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်ခိၣ်ထံး တၢ်ဆဲးကျါအလီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်လီၤ.

အ့ၣ်အံၤစံၣ် (AEC) အမူအဒါ

အိးစကြုလၢယါတၢ်ယုထာကိာ်ကးကရၢ (အ့ၣ်အံၤစံၣ် - AEC) န့ၣ်မ့ၢ်ခါၣ်စးကရၢသ ဘျုတၢ်ဟ့ၣ်လီၤပၤတၢ်မၤ လၢကသုးကျါဒုးအိၣ်ထီၣ်ကိာ်စာဖိပ်အတၢ်ယုထာအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အ့ၣ်အံၤစံၣ် (AEC) အမူအဒါန့ၣ်မ့ၢ်ဒိသးက -

ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်န့ၣ်န့ၢ်အိသ့ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ယုထာအ ကျါအကျါအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

အ့ၣ်အံၤစံၣ် (AEC) ကဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤဖဲန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအ ကျါညိကျါဘျါလၢ ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကဘျးဆဲးလီၤမံၤ, ဟ့ၣ်တၢ်ဖး, မ့တ မ့ၢ်လဲၤတၢ်ဒါခါၣ်စးလၢကဒီးယုထာ သးတဂၤအသိးဒဲလဲၣ်ခိဖျါတၢ် ဘိးဘၣ်ရလီၤတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂဲ, ပုၤယဲၤတန့, တၢ်ဆဲးကျါ အဝဲလီၤ, ကမျါတၢ်ကစီၣ်တၢ်ယဲၤဖျါထီၣ်တၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတဘၣ်ဘၣ်မ့ၢ်အိၣ်တမံၤမံၤလၢဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ယု ထာအကျါအကျါတ ဖၣ်အံၤဒီး, အ့ၣ်အံၤစံၣ် (AEC) ကမၤဘၣ်က့ၢ်တၢ်ကွဲးနီၤကွဲးယါန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ယုထာ အကျါအကျါတဖၣ်အံၤအ ချါန့ၣ် - အ့ၣ်အံၤစံၣ် (AEC) အမူအဒါတအိၣ်လၢတၢ်သမံ သမိးကွါတၢ်ဆဲးကျါဆဲးကျါအမ့ၢ်အတီလၢဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ယုထာဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယိထံသ့ၣ်ညါကွါတၢ်ဟ့ၣ်စီဟ့ၣ်ကမီၤတၢ်ဆဲးကျါဆဲးကျါတဖၣ် လၢဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ယုထာန့ၣ်တက့ၢ်

တၢ်ဆဲးကျါဆဲးကျါတနီၤတဖၣ်လၢဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ယုထာန့ၣ်, လိၣ်ဘၣ်တၢ်ကဟ့ၣ် စီဟ့ၣ်ကမီၤအိၣ်ဒိသးကမၤစၢၤဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ် လၢတၢ် အဂီၢ်ထံးလၢအဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကျိၤအဝဲန့ၣ်လီၤ. လၢ တၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ပၤတၢ်ကမၤတဖၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်, အ့ၣ်အံၤစံၣ် (AEC) ကယိထံ သ့ၣ်ညါကွါတၢ်ဆဲးကျါဆဲးကျါလၢတၢ်တဟ့ၣ်စီဟ့ၣ်ကမီၤ အိၣ်ဂ့ၢ် ဘၣ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

